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Editorial
Ο ΜΟΝΟΔΡΟΜΟΣ  
ΚΑΙ ΤΟ ΤΟΎΝΕΛ
Εδώ και δέκα χρόνια, συζητάμε για μια 
απολύτως απαραίτητη και θεμελιώδη 
μεταρρύθμιση στη λειτουργία της ελληνικής 
οικονομίας:
Την αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της 
χώρας. 
Και αυτό έχει μεν αρχίσει να συντελείται την 
τελευταία τετραετία, με τα όποια disruptions, 
απαιτεί, όμως, ακόμα υψηλότερες ταχύτητες, 
δεδομένου του εντονότατου και απρόβλεπτου 
ανταγωνισμού, που πλέον δεν αφορά μόνο 
το τι συμβαίνει εντός συνόρων, αλλά είναι 
παγκόσμιος. 
Στην ουσία, συζητάμε για τι άλλο; 
Για την επαναβιομηχανοποίηση της Ελλάδας, 
όπως ακριβώς άκουσα να το λέει ο Ιδρυτής 
και Διευθύνων Σύμβουλος της Theon Group, 
Κρίστιαν Χατζημηνάς, στο Delphi Economic 
Forum, αναφέροντας δύο ακόμα λόγους: 
Πρώτον, διότι οι σύγχρονες αυτές προκλήσεις 
σε παγκόσμιο επίπεδο έκαναν ακόμη πιο 
επιτακτική την ανάγκη για απόκτηση ενός 
βαθμού ανεξαρτησίας σε κρίσιμους τομείς της 
οικονομίας.
Δεύτερον, διότι, σύμφωνα και με την έκθεση 
Πισσαρίδη, η ελληνική οικονομία υπολείπεται 
σημαντικά στη συμμετοχή της μεταποίησης στο 
ΑΕΠ της χώρας, σε σχέση με τον μέσο όρο των 
ευρωπαϊκών χωρών.
Πώς μπορεί να επέλθει η επαβιομηχανοποίηση, 
με όρους 2024; 
Μέσω της ψηφιακής επανάστασης, δηλαδή 
παραγωγή προϊόντων υψηλής τεχνολογίας.
Και σε ποιους τομείς πρέπει να δούμε να 
αναπτύσσονται ψηφιακές δεξιότητες;
Εκεί, όπου η χώρα έχει συγκριτικό πλεονέκτημα: 
Δηλαδή, στον τουρισμό και τη ναυτιλία.
Για όλα αυτά, βέβαια, απαιτείται ένα σημαντικό 
στοιχείο: 
Η βούληση των επιχειρηματιών να επενδύσουν 
εκεί. 
Διότι αυτές οι επενδύσεις είναι μονόδρομος μεν, 
αρκεί να το βλέπεις. 
Διότι αλλιώς, θα δεις το τρένο να έρχεται 
καταπάνω σου στο τούνελ. 
Απλά πράγματα. 

Νεκτάριος B. Νώτης
nectarios@notice.gr

> ΚΙΝΑ (Α' ΤΡΙΜΗΝΟ)
ΙΣΧΎΡΗ ΑΝΑΠΤΎΞΗ 5,3%, ΜΕ  
ΤΙΣ ΠΡΟΚΛΗΣΕΙΣ ΣΕ ΑΚΙΝΗΤΑ ΚΑΙ 
ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΝΑ ΠΑΡΑΜΕΝΟΎΝ 

Με ταχύτερο ρυθμό από αυτόν που 
αναμενόταν, αναπτύχθηκε η οικονομία 
της Κίνας το α' τρίμηνο, σύμφωνα με 
τα επίσημα στοιχεία που δημοσίευσε η 
Εθνική Στατιστική Υπηρεσία της Κίνας.
Το ΑΕΠ την περίοδο Ιανουαρίου-Μαρ-
τίου ενισχύθηκε κατά 5,3% σε ετήσια 
βάση - ταχύτερα τόσο από το 5,2% του δ' 
τριμήνου του 2023, όσο και από το 4,6% 
που ανέμεναν οικονομολόγοι που συμ-
μετείχαν σε δημοσκόπηση του Reuters. 
Σε τριμηνιαία βάση, το ΑΕΠ της Κίνας 
ενισχύθηκε κατά 1,6% το α' τρίμηνο. Το 
Πεκίνο έχει θέσει ως στόχο ανάπτυξης 
5% περίπου για το 2024.
Η ανάπτυξη οφείλεται εν μέρει στην αύ-
ξηση κατά 14% των εξαγωγών σε ετή-
σια βάση, δήλωσε ο Zhiwei Zhang, 
πρόεδρος και επικεφαλής οικονομολό-
γος της Pinpoint Asset Management.
"Με την πιθανότητα μείωσης των επιτο-
κίων της Fed να υποχωρεί, νομίζω ότι 
φθίνει και η πιθανότητα μείωσης των 
επιτοκίων από τη Λαϊκή Τράπεζα της 
Κίνας", πρόσθεσε.

ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΠΑΡΑΓΩΓΗ
Η βιομηχανική παραγωγή για τον 
Μάρτιο αυξήθηκε κατά 4,5% σε ετή-
σια βάση, κάτω από τις προσδοκίες 
για αύξηση 6%. 
"Αναμένουμε ότι η πολιτική ώθηση για 

επενδύσεις σε εξοπλισμό, καθώς και 
η ανανέωση και αντικατάσταση προ-
ϊόντων, θα μπορούσαν να παρέχουν 
προσωρινή ώθηση στην εγχώρια ζήτη-
ση και να διατηρήσουν εφικτό τον ετή-
σιο στόχο για ανάπτυξη της τάξης του 
5%", υπογράμμισε ο Bruce Pang, επι-
κεφαλής ερευνών για την ευρύτερη 
Κίνα στην εταιρεία διαχείρισης επεν-
δύσεων και ακινήτων JLL.
Η ανεργία στις μεγάλες πόλεις μειώθη-
κε στο 5,2%, βάζοντας τέλος σε ένα τρί-
μηνο ανοδικό σερί.

ΑΚΙΝΗΤΑ
Ο πολύπαθος τομέας των ακινήτων της 
Κίνας συνέχισε σε καθοδικό τέμπο, με 
τις επενδύσεις σε ακίνητα να μειώνο-
νται κατά 9,5%, σε ετήσια βάση, το α' 
τρίμηνο.
Η επιφάνεια των νέων εμπορικών κτι-
ρίων που πωλήθηκαν ανήλθε σε 226,68 
εκατ. τ.μ., σημειώνοντας βουτιά 19,4% 
σε ετήσια βάση. Κατά τους πρώτους 
τρεις μήνες του έτους.
Ο δείκτης Hang Seng Mainland 
Property Index έχει υποχωρήσει κατά 
19% από την αρχή του έτους και σχεδόν 
50% τους τελευταίους 12 μήνες.

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr
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BnSECRET

1/ Η ΚΑΘΎΣΤΕΡΗΣΗ ΤΗΣ ΠΡΑΣΙΝΗΣ 
ΜΕΤΑΒΑΣΗΣ ΚΑΙ ΟΙ ΕΠΕΝΔΎΣΕΙΣ 
ΤΗΣ HELLENIQ ENERGY
Φαίνεται πως στις Βρυξέλλες αρχίζουν να το ξανασκέφτο-
νται για τους στόχους που έχουν θέσει σχετικά με την πρά-
σινη μετάβαση. Ενεργειακό κόστος και οι πιέσεις από τα 
λόμπι των βιομηχανιών και της ενέργειας έφεραν αποτέ-
λεσμα, όπως λένε στο BnB Daily πηγές που γνωρίζουν το 
θέμα  Κάτι λογικό, καθώς τη στιγμή που όλα τα κόστη εί-
ναι πάνω, αυτό της πράσινης μετάβασης είναι δυσβάστα-
κτο. Έτσι, λοιπόν, αρκετές εταιρείες αναπροσαρμόζουν τον 
επενδυτικό τους σχεδιασμό και στρέφονται στην παραδο-
σιακή ενέργεια. Χαρακτηριστικό παράδειγμα η Helleniq 
Energy, η οποία δρομολογεί επενδύσεις έως €4 δισ. σε 
βάθος εννεαετίας στα διυλιστήριά της. Το ερώτημα, βέβαια, 
για την εισηγμένη είναι τι θα κάνει με τον πολυδιαφημισμέ-
νο μετασχηματισμό της, που περιελάμβανε πράσινα πάρκα 
και φωτοβολταϊκά. Θα προχωρήσει παράλληλα στην πρά-
σινη μετάβαση; Ή η στροφή στην παραδοσιακή ενέργεια θα 
επισκιάσει τα φαραωνικά σχέδια που περήφανα παρουσί-
αζε η διοίκηση στους επενδυτές; Ιδού το ερώτημα...

2/ ΟΙ ΠΕΡΙΠΕΤΕΙΕΣ ΤΟΎ ΠΕΤΡΟΎ 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΙΔΗ ΣΤΟΝ NASDAQ
Το έργο το έχουμε δει πολλές φορές με ναυτιλιακές, πολ-
λές έκ των οποίων ελληνικές, που έχουν εισαχθεί στο αμε-
ρικανικό χρηματιστήριο, συχνότερα στον Nasdaq, και η 
μετοχή τους έχει υποστεί καταβαράθρωση. Το τελευταίο 
έργο είναι αυτό με την κυπριακή Κάστωρ, συμφερόντων 
του Πέτρου Παναγιωτίδη, γιου του Βίλλυ Παναγιωτίδη, που 
ενώ ελέγχει στόλο 14 φορτηγών πλοίων και πλοίων μετα-
φοράς εμπορευματοκιβωτίων, έχει κεφαλαιοποίηση μόλις 
$34 εκατ. Φυσικά και τα πλοία έχουν χρέη, αλλά υπάρχουν 
παλαιότερα πλοία η αξία των οποίων είναι υψηλότερη από 
την κεφαλαιοποίηση ολόκληρου του στόλου του. Η αξία της 
μετοχής της Κάστωρ το 2019 είχε ανέβει στα $25 και τώρα 
χρειάστηκε να γίνει αντίστροφο σπλιτ 10 μετοχών σε 1, για 
να διαμορφωθεί στα $3,54, μετά από την προειδοποίηση 
που έλαβε πριν έναν χρόνο από τις αρχές του Nasdaq, πως 
αν παραμείνει κάτω από το $1 θα τη βγάλει από το ταμπλό. 
Γνωστό αυτό το έργο, ειδικά και από άλλους φερέλπιδες 
Έλληνες εφοπλιστές της νέας γενιάς. Ευχόμαστε σύντομα 
ανάκαμψη της αξίας της μετοχής και των αποτελεσμάτων 
της ναυτιλιακής. Και ένα ερώτημα: Εκτός από την εισηγ-
μένη ναυτιλιακή ο Πέτρος Παναγιωτίδης έχει και ιδιωτική 
ναυτιλιακή; Και αν ναι, υπάρχουν συναλλαγές μεταξύ των 
δύο επιχειρήσεων και ποιες;

> PROCTER & GAMBLE
ΟΙ ΑΎΞΗΣΕΙΣ ΣΤΙΣ ΤΙΜΕΣ ΚΑΙ  
ΤΟ ΕΡΩΤΗΜΑ ΓΙΑ ΤΗ ΣΤΑΣΗ  
ΤΩΝ ΚΑΤΑΝΑΛΩΤΩΝ

Οι αυξανόμενες τιμές στα 
προϊόντα προσωπικής 
περιποίησης προσώπου 
ενδέχεται να στρέψουν 
τους Αμερικανούς κατα-
ναλωτές μακριά από τα 
μεγάλα brands, εξέλιξη 
που θα συνιστούσε πρό-
βλημα για την Procter & 
Gamble, σύμφωνα με το 
Reuters.
Η Procter & Gamble έχει αυξήσει τις τιμές περισσότερο από 1% τα τελευ-
ταία εννέα τρίμηνα, κάτι που έφερε ενίσχυση σχεδόν 16% στις πωλήσεις, 
κατά τα τρία τελευταία οικονομικά έτη της. Η Wall Street αναμένει ότι τα 
έσοδα της P&G θα αυξηθούν και πάλι, σύμφωνα με στοιχεία της LSEG.
Η Parnassus Investments, μέτοχος της P&G, αναμένει ότι η εταιρεία θα 
περιορίσει τις περισσότερες από τις μελλοντικές αυξήσεις τιμών στα νέα 
προϊόντα της, όπως δήλωσε η Michelle Li, αναλύτρια της Parnassus. Η 
P&G κυκλοφόρησε πρόσφατα:
• το απορρυπαντικό Tide "fiber tile"
• τις πάνες Pampers με τον παιδικό χαρακτήρα Bluey
• τα πιο παχιά και αφρώδη μαγικά σφουγγαράκια Mr. Clean

ΟΙ ΟΓΚΟΙ ΣΕ ΗΠΑ ΚΑΙ ΚΙΝΑ
Κατά το β' εξάμηνο του 2023, οι όγκοι της P&G αυξήθηκαν στις ΗΠΑ, τη 
μεγαλύτερη αγορά της, αλλά υποχώρησαν στην Κίνα, τη δεύτερη μεγαλύ-
τερη αγορά για την εταιαρεία
Σύμφωνα με στοιχεία της NielsenIQ - τα οποία δεν καταγράφουν όλες τις 
πωλήσεις προϊόντων της P&G - οι όγκοι της εταιρείας στις ΗΠΑ, ενισχύ-
θηκαν κατά 1,5% τις τέσσερις εβδομάδες που έληξαν στις 23 Μαρτίου, σε 
όλες τις κατηγορίες που δραστηριοποιείται.

ΤΙ ΘΑ ΚΑΝΟΎΝ  
ΟΙ ΚΑΤΑΝΑΛΩΤΕΣ;
Η Erin Lash, διευθύντρια ερευνών στον καταναλωτικό τομέα της 
Morningstar, εστιάζει στο αν τα στελέχη της P&G αναφέρουν αλλαγές στις 
συνήθειες των αγοραστών, όπως η στροφή σε προϊόντα ιδιωτικής ετικέ-
τας ή η μείωση ορισμένων τύπων αγορών.
Τον Μάρτιο, οι τιμές καταναλωτή στις ΗΠΑ αυξήθηκαν κατά 3,5% σε σύ-
γκριση με την ίδια περίοδο πέρυσι, η μεγαλύτερη αύξηση των τελευταί-
ων έξι μηνών. Οι τιμές των προϊόντων προσωπικής φροντίδας αυξήθη-
καν κατά 3,4% σε σχέση με πέρυσι.
Οι παραγωγοί καταναλωτικών αγαθών αναμένεται πως θα προσφέρουν 
περισσότερες εκπτώσεις ώστε να αυξήσουν τους όγκους τους, υποστηρί-
ζουν οι αναλυτές. Θα ήταν κίνηση που θα μπορούσε να πλήξει τα περιθώ-
ρια κέρδους. Οι παραγωγοί συσκευασμένων τροφίμων, όπως η Conagra, 
έχουν ξεκινήσει κάποιες προσφορές, σε μια προσπάθεια να κερδίσουν 
αγοραστές με χαμηλό εισόδημα.
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Με ανάπτυξη που άγγιξε το 40% και με σημα-
ντική ενίσχυση της κερδοφορίας της έκλει-
σε η χρήση 2022/2023 για την Cisco Συστήμα-
τα Διαδικτύωσης Ελλάς, θυγατρική της Cisco 
Systems INC.
Σημειώνεται ότι η Cisco Greece λειτουργεί με 
το μοντέλο Cost Plus Fee και κάθε έξοδο που 
συνδέεται με την δραστηριότητα της εταιρεί-
ας επανατιμολογείται πλέον ενός περιθωρίου 
κέρδους προς τις εταιρείες του ομίλου.
Κατά τη διάρκεια της χρήσης 2022/2023 ο 
αριθμός προσωπικού της εταιρείας αυξήθη-
κε κυρίως στον τομέα των υπηρεσιών Τεχνι-
κής Υποστήριξης και Προηγμένων Υπηρεσιών, 
καθώς και από εσωτερική μεταφορά εργαζο-
μένων στη Cisco Ελλάδας από άλλες εταιρεί-
ες του ομίλου.

DATA εξάμηνο 1/7-31/7 (σε €χιλ.)
Κύκλος εργασιών
2022/2023: 12.211
2021/2022: 8.785
μεταβολή: 39%

Μικτό αποτέλεσμα
2022/2023: 1.512
2021/2022: 578

μεταβολή: 161,6%

Κέρδη προ φόρων
2022/2023: 1.159
2021/2022: 163

Κέρδη μετά  
από φόρους

2022/2023: 855
2021/2022: 69

ΛΎΣΕΙΣ
Στο Digital Economy Forum που διοργάνω-
σε ο ΣΕΠΕ στα τέλη του 2023 ο Αντώνης Τσι-
μπούκης, Διευθύνων Σύμβουλος της Cisco για 
Ελλάδα, Βαλκάνια, Κύπρο & Μάλτα, είχε ανα-
φερθεί σε λύσεις που προσφέρει η εταιρεία σε 
διάφορους τομείς. Για παράδειγμα:
• Στον τομέα της τηλεργασίας, "έχουμε την 

πλατφόρμα Webex μαζί με τερματικά που 
κρατούν το ενδιαφέρον των εργαζομένων 
που δουλεύουν από το σπίτι. Δεν είναι ένα 
απλό laptop αλλά ένα διαδραστικό εργα-
λείο. Αυτό μειώνει τις μετακινήσεις οδη-
γώντας σε χαμηλότερο αποτύπωμα για τη 
χώρα μας αλλά και τον υπόλοιπο κόσμο".

• Η εταιρεία έχει εστιάσει στα data centers, 
τα οποία είναι πολύ ενεργοβόρα περιβάλ-
λοντα, με τον κ. Τσιμπούκη να αναφέρει ότι 
"ένα μεγάλο data center στις ΗΠΑ κατα-
ναλώνει ενέργεια αντίστοιχη με αυτή που 
καταναλώνουν 80.000 σπίτια. Εκεί έχου-
με δώσει μεγάλο βάρος στον τρόπο με τον 

οποίο κατασκευάζουμε τον εξοπλισμό δι-
κτύωσης για τα data centers αλλά και 
στους servers, πετυχαίνοντας 45% - 56%, 
ανάλογη με τη σύνθεση, μείωση της κατα-
νάλωσης ενέργειας".

• Επίσης, τα κτίρια αποτελούν ένα νέο και-
νοτόμο περιβάλλον, όπου "προσπαθού-
με να μειώσουμε την ενέργεια μέσω 
έξυπνων λύσεων, χρησιμοποιώντας τε-
χνολογία που ήδη χρησιμοποιούσαμε, 
αλλά την επεκτείνουμε στον φωτισμό, σε 
σένσορες IoT. Τα ίδια τα access points 
έχουν περιβαλλοντικούς αισθητήρες πάνω 
τους. Όλο αυτό περνάει πάνω από ένα κοι-
νό δίκτυο δομημένης καλωδίωσης. Δεν 
χρειάζεται να έχουμε παροχές ρεύματος, 
πίνακες, πρίζες κ.λπ."

ΤΕΧΝΗΤΗ ΝΟΗΜΟΣΎΝΗ
Για το AI ο κ. Τσιμπούκης τόνισε: "Η τεχνη-
τή νοημοσύνη είναι εδώ, αλλά πέραν από την 
ανάπτυξη θα δημιουργήσει και κάποια προ-
βλήματα. Πρέπει να την ελέγξουμε και να ορι-
οθετήσουμε τη χρήση της. Κάτι που συζητείται 
και σε κεντρικό επίπεδο στην Ευρώπη. Χρειά-
ζεται πολλή ενέργεια, στα data centers, ειδικά 
το GenAI. Αυτή τη στιγμή η ενέργεια που κα-
ταναλώνεται από την πληροφορική είναι το 1% 
με προοπτική να φτάσει το 6,4%, πριν την πα-
ρουσία του AI. Τώρα με την τεχνητή νοημοσύ-
νη το ποσοστό αυτό θα πολλαπλασιαστεί. Αν δεν 
μπορείς να παρακολουθήσεις και να μετρήσεις 
την ενέργεια που καταναλώνεις, δεν μπορείς 
και να τη διαχειριστείς".

ΕΞΑΓΟΡΑ
Σημειώνεται ότι στο ξεκίνημα της τρέχουσας 
οικονομικής χρήσης, τον Αύγουστο του 2023, 
η Cisco ανακοίνωσε την εξαγορά της Code 
BGP, εταιρείας που δημιουργεί λογισμικό για 
την εποπτεία του πρωτοκόλλου BGP (Border 
Gateway Protocol) το οποίο αποτελεί το πρω-
τόκολλο δρομολόγησης του Διαδικτύου.
Σύμφωνα με τη σχετική ανακοίνωση, "η 
τεχνολογία της Code BGP θα ενσωματω-
θεί στο λογισμικό ανάλυσης διαδικτύου 
ThousandEyes της Cisco με στόχο την επέ-
κταση των υπηρεσιών που προσφέρει και τη 
δημιουργία ενός καλύτερου και ασφαλέστε-
ρου Διαδικτύου".

ΟΙ ΚΙΝΗΣΕΙΣ ΣΕ ΚΡΗΤΗ, 
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ & ΣΎΡΟ
Σε συνέχεια της εξαγοράς της Code BGP, η 
Cisco προωθεί τη δημιουργία τεχνολογικού 
hub στην Κρήτη, ενισχύοντας το ελληνικό ψη-
φιακό οικοσύστημα.
Θυμίζουμε ότι είχε προηγηθεί η δημιουργία 
από την Cisco του Κέντρου Ψηφιακού Με-
τασχηματισμού και Ψηφιακών Δεξιοτήτων 
στην Θεσσαλονίκη και του Aegean Neorion 
Innovation Center (ANIC) στην Σύρο. Επίσης, η 
Cisco συνέχισε και στη χώρα μας το πρόγραμ-
μα ανάπτυξης ψηφιακών δεξιοτήτων, Cisco 
Networking Academy.

ΕΜΦΑΣΗ ΣΤΟΝ ΚΛΑΔΟ ΎΓΕΙΑΣ
O Νίκος Λαμπρογεώργος, Client Executive 
Public Sector Cisco και Διευθυντής του Διε-
θνούς Κέντρου Ψηφιακού Μετασχηματισμού 
και Ψηφιακών Δεξιοτήτων (DT&S), ανέφερε 
πρόσφατα στο περιθώριο του Delphi Economic 
Forum ότι η εταιρεία δίνει μεγάλη σημασία στο 
χώρο της Υγείας και συμμετέχει σε διάφορα 
έργα που έχουν γίνει στη χώρα μας.
"Είμαστε οι βασικοί συνεργάτες και προμηθευ-
τές βασικού εξοπλισμού στο έργο της Τηλεϊα-
τρικής που έχει υλοποιήσει η δεύτερη υγει-
ονομική περιφέρεια, δίνοντας τη δυνατότητα 
παροχής πολύ υψηλής ποιότητας υπηρεσιών 
στους πολίτες που ζουν σε απομακρυσμένα 
νησιά", σημείωσε, προσθέτοντας ότι "αυτή τη 
στιγμή είμαστε σε φάση επέκτασης αυτού του 
έργου σε ολόκληρη την Ελλάδα".
Ανακοίνωσε, μάλιστα, τη διοργάνωση του 2oυ 
Διεθνούς Συνεδρίου Τεχνολογίας και Καινοτο-
μίας Νοτιοανατολικής Ευρώπης "Το μέλλον της 
Ψηφιακής Υγείας, σήμερα", το οποίο θα πραγ-
ματοποιηθεί στις 13 Ιουνίου, στο DT&S της 
Cisco στην Θεσσαλονίκη.

Μάκης Αποστόλου
makis@notice.gr

> CISCO GREECE
ΑΝΑΠΤΎΞΗ 40% ΣΤΗ ΧΡΗΣΗ 2022/2023  
- ΣΕ ΠΟΙΟΎΣ ΤΟΜΕΙΣ ΕΣΤΙΑΖΕΙ

Αντώνης Τσιμπούκης, Διευθύνων Σύμβουλος για 
Ελλάδα, Βαλκάνια, Κύπρο & Μάλτα, Cisco

mailto:makis%40notice.gr%20?subject=


5

Ποσό $1,5 δισ. στην εταιρεία τεχνητής νοη-
μοσύνης G42 με έδρα τα Ηνωμένα Αραβικά 
Εμιράτα επενδύει η Microsoft, αποκτώντας 
μειοψηφικό μερίδιο και μία θέση στο διοι-
κητικό συμβούλιο.
Στο πλαίσιο της συμφωνίας - η οποία όπως 
δήλωσαν οι δύο εταιρείες, υποστηρίζε-
ται από διαβεβαιώσεις προς τις κυβερνή-
σεις των ΗΠΑ και των Ηνωμένων Αραβι-
κών Εμιράτων σχετικά με την ασφάλεια - η 
G42 θα χρησιμοποιεί τις υπηρεσίες cloud της 

Microsoft για την εκτέλεση των εφαρμογών 
της στην τεχνητή νοημοσύνη.
Η G42 και η Microsoft δήλωσαν ότι θα φέ-
ρουν από κοινού προηγμένη τεχνητή νοη-
μοσύνη και ψηφιακές υποδομές σε χώρες 
της Μέσης Ανατολής, της Κεντρικής Ασίας 
και της Αφρικής.
Οι δύο εταιρείες έχουν συνεργαστεί πολλές 
φορές τον τελευταίο χρόνο και η G42 δήλωσε 
ότι θα χρησιμοποιήσει τα κέντρα δεδομένων 
της Microsoft ως μέρος της υποδομής AI.

Ο ΠΑΡΑΓΟΝΤΑΣ ΚΙΝΑ
Η συνεργασία έρχεται εν μέσω των προσπα-
θειών της Ουάσινγκτον να φρενάρει τον τε-
χνολογικό βηματισμό του Πεκίνου, με τις 
ΗΠΑ να προσθέτουν 4 κινεζικές εταιρεί-
ες σε μαύρη λίστα εξαγωγών επειδή επε-
δίωκαν να αποκτήσουν τσιπ τεχνητής νο-
ημοσύνης για τον κινεζικό στρατό. Οι ΗΠΑ 
ανησυχούν, επίσης, για την εμβάθυνση των 
δεσμών μεταξύ της Κίνας και των κρατών 
του Κόλπου, συμπεριλαμβανομένων των 
Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων.

Η G42 
Το κρατικό επενδυτικό ταμείο του Άμπου 
Ντάμπι, Mubadala, και η αμερικανική εται-
ρεία ιδιωτικών κεφαλαίων, Silver Lake, κα-
τέχουν μετοχικά μερίδια στην G42, της οποί-
ας ο πρόεδρος, σεΐχης Tahnoon bin Zayed 
Al Nahyan, είναι σύμβουλος εθνικής ασφά-
λειας των ΗΑΕ και αδελφός του προέδρου.

Εν μέσω των ανησυχιών των ΗΠΑ για τη 
σχέση της με κινεζικές επιχειρήσεις, η G42 
είχε εκποιήσει τις επενδύσεις της στην Κίνα 
και ξεκίνησε το χρονοβόρο έργο απόσυρσης 
κινεζικού υλικού, αποδεχόμενη τους περιο-
ρισμούς που της επέβαλαν οι ΗΠΑ για να συ-
νεργαστεί με αμερικανικές εταιρείες.

Θέμα ημερών είναι η αναχώρηση της Διοί-
κησης του ΑΔΜΗΕ για την Σαουδική Αραβία 
όπου θα συζητήσει ζητήματα σχετικά με την 
πρόοδο της εταιρείας ειδικού σκοπού Saudi 
Greek Interconnection που έχει συστήσει ο 
Διαχειριστής με την National Grid. Αντικεί-
μενο της εταιρεία είναι η εκπόνηση της μελέ-
της βιωσιμότητας για την ηλεκτρική διασύν-
δεση Ελλάδας – Σαουδικής Αραβίας. 

ΣΤΟ ΔΕΚΑΕΤΕΣ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ
Υπενθυμίζεται πως το σχέδιο διασύνδεσης 
Ελλάδας-Σαουδικής Αραβίας έχει ενταχθεί 
στις επενδύσεις €5,5 δισ. που περιλαμβά-
νει το νέο Δεκαετές Πρόγραμμα Ανάπτυ-
ξης (ΔΠΑ) του ΑΔΜΗΕ για την περίοδο 
2025-2034.
Ως πρώτο βήμα ορίζεται η ωρίμανση του 
project, με την εκπόνηση των μελετών για 

την εμπορική βιωσιμότητα του έργου της δι-
ασύνδεσης για τη μεταφορά καθαρής ενέρ-
γειας από τη Βόρειο Αφρική και τη Μέση 
Ανατολή στην Ευρώπη. 

Οι δύο Διαχειριστές υπέγραψαν τη σύσταση 
της εταιρείας ειδικού σκοπού Saudi Greek 
Interconnection στις αρχές του Φεβρουαρί-

ου στην Αθήνα, ενώ οι τεχνικές ομάδες του 
ΑΔΜΗΕ και της National Grid εργάζονται ήδη 
για την ωρίμανση της ηλεκτρικής διασύνδε-
σης - μέσω καλωδίου άνω των 2.000 χλμ. 
που θα συνδέει τις δύο χώρες - με τον σχεδι-
ασμό των επόμενων μελετητικών βημάτων.

ΕΞΕΛΙΞΕΙΣ ΣTO GREAT SEA 
INTERCONNECTOR
Στο μεταξύ, αύριο περνάει προς συζήτηση 
και επικύρωση από την ολομέλεια της ΡΑΑ-
ΕΥ, η συμφωνία του ΑΔΜΗΕ με την Euroasia 
για τη μεταβίβαση των δικαιωμάτων του έρ-
γου Great Sea Interconnector, για την ηλε-
κτρική διασύνδεση Ελλάδας – Κύπρου – Ισ-
ραήλ, που παρέμενε σε εκκρεμότητα.

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr

> ΑΔΜΗΕ
ΣΤΗΝ ΣΑΟΎΔΙΚΗ ΑΡΑΒΙΑ Η ΔΙΟΙΚΗΣΗ ΓΙΑ ΕΠΙΤΑΧΎΝΣΗ  
ΤΗΣ ΔΙΑΣΎΝΔΕΣΗΣ

> MICROSOFT
ΕΠΕΝΔΎΣΗ $1,5 ΔΙΣ. ΣΕ ΕΤΑΙΡΕΙΑ 
ΤΕΧΝΗΤΗΣ ΝΟΗΜΟΣΎΝΗΣ ΣΤΑ ΗΑΕ

από αριστερά: Brad 
Smith, πρόεδρος, 
Microsoft - Sheikh 
Tahnoon bin Zayed 
al-Nahyan, πρόεδρος 
& Peng Xiao, chief 
executive, G42
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Οι ελληνικές τράπεζες συνέχισαν την τρο-
χιά ανάκαμψης το 2023, κλείνοντας τη χρο-
νιά με μέσο όρο δείκτη απόδοσης κεφαλαί-
ων ROTE 14%, δείκτη CET1 15,6% και δείκτη 
NPE περίπου 4% με κάλυψη 66%, σημειώ-
νει η Goldman Sachs σε ανάλυσή της για τον 
κλάδο. Αυτές οι μετρήσεις βρίσκονται πλέον 
εντός ενός εύρους "κανονικών" μέσων επι-
πέδων για τις τράπεζες στις Αναδυόμενες 
Αγορές και την Ευρώπη.
Επισημαίνει ότι και οι τέσσερις τράπεζες ανα-
φέρθηκαν σε σταθερές μεσοπρόθεσμες προ-
οπτικές, με τα μερίσματα να αποτελούν ση-
μαντικό μέρος των στρατηγικών τους το 
2024-2026, χάρη στην αποκατάσταση των κε-
φαλαιακών αποθεμάτων ασφαλείας σε υγιή 
επίπεδα.

ΜΕΡΙΣΜΑΤΑ
Μετά από μια δεκαετή παύση στις διανομές 
μερισμάτων, οι ελληνικές τράπεζες σχεδι-
άζουν να καταβάλουν το πρώτο μέρισμα το 
2024 (για το έτος 2023, αναμένεται να δηλω-
θούν το β' τρίμηνο του 2024) και στοχεύουν 
οι πληρωμές μερισμάτων να τείνουν προς τα 
μέσα ευρωπαϊκά επίπεδα έως το 2026.

ΟΙ ΠΡΟΒΛΕΨΕΙΣ
Με βάση τις επικαιροποιημένες οδηγίες και τις 
πιο πρόσφατες μακροοικονομικές υποθέσεις 
των οικονομολόγων της, η Goldman Sachs 
αυξάνει την πρόβλεψη για τα κέρδη ανά με-
τοχή (EPS) την περίοδο 2024-26 κατά 9% μέσο 
όρο και το κανονικοποιημένο μοντέλο ROTE 
στο περίπου 12%, με μέσο επίπεδο CET1 το 
2026 στο 18,4% (το οποίο αντιστοιχεί σε μέρι-
σμα 50% επί των κερδών το 2026) και δείκτη 
NPE 2,5% (με κάλυψη πάνω από 100%).
"Παραμένει η εποικοδομητική στάση για τις 
ελληνικές τράπεζες και βλέπουμε κατά μέσο 
όρο άνοδο 30% στις τιμές-στόχους σε βάθος 
12μήνου".

ΠΕΡΙΘΩΡΙΑ ΑΝΟΔΟΎ
"Ενώ οι μετοχές έχουν σημειώσει σημαντι-
κά κέρδη, οι ελληνικές τράπεζες συνεχίζουν 
να διαπραγματεύονται με discount σε σχέ-
ση με τις τράπεζες στη ζώνη GEM (όπου συ-
νεχίζουμε να βλέπουμε αυξητικές ροές από 
επενδυτές αναδυόμενων αγορών) και τις ευ-

ρωπαϊκές τράπεζες, καθώς και σε σχέση με 
το book value" αναφέρουν οι αναλυτές. Σύμ-
φωνα με εκτιμήσεις της GS, οι ελληνικές τρά-
πεζες τελούν υπό διαπραγμάτευση με μέσο 
όρο P/TBV το 2025 στις 0,65x για περίπου 12% 
ROTE 2026, που συγκρίνεται με ένα μέσο όρο 
1,2x/0,9x P/TBV το 2025 για GEM/ευρωπαϊ-
κές τράπεζες υπό κάλυψη σε ROTE'26E πε-
ρίπου 13%/13%, αντίστοιχα.

ΠΟΙΕΣ ΤΡΑΠΕΖΕΣ ΠΡΟΤΙΜΑ
Ο οίκος προτιμά τράπεζες με τα ακόλουθα 
βασικά χαρακτηριστικά:
• φθηνότερη βάση χρηματοδότησης (Πει-

ραιώς, Εθνική), που είναι ένας από τους 
βασικούς παράγοντες που καθορίζουν τα 
μεσοπρόθεσμα επίπεδα ROTE

• χαμηλότερα NPE και υψηλότερα επί-
πεδα κάλυψης NPE (ΕΤΕ, Eurobank, 
Πειραιώς)

• υψηλότερα επίπεδα του δείκτη CET1 
(ΕΤΕ, Eurobank), ανοίγοντας περιθώρια 
για μεγαλύτερη ανάπτυξη και ευελιξία 
στα μερίσματα

Η ΑΝΑΛΎΣΗ ΑΝΑ ΤΡΑΠΕΖΑ
• Αναβαθμίζει τη Eurobank σε Buy (από 

Neutral) με νέα τιμή-στόχο τα €2,50 
(€1,95 προηγουμένως), που συνεπάγε-
ται άνοδο 32%. Σύμφωνα με τις αναθεω-
ρημένες προβλέψεις της, η τράπεζα βρί-
σκεται σε καλό δρόμο για περίπου 12% 
μεσοπρόθεσμα ROTE, αναλογία CET1 
>17% το 2025-26 (συμπεριλαμβανομένης 
αναλογίας μερισμάτων 50%), περίπου 2% 
δείκτη NPE το 2026 (σύμφωνα με τα επί-
πεδα των ευρωπαϊκών τραπεζών) και 
ποσοστό κάλυψης άνω του 100%, ενώ δι-
απραγματεύεται με έκπτωση στις ευρω-
παϊκές τράπεζες στο P/TV' 2025

• Επαναλαμβάνει τη σύσταση Buy για την 
Πειραιώς καθώς η μετοχή διαπραγ-

ματεύεται σε 0,63x P/TBV το 2025 ενώ 
αναμένει 12% ROTE το 2026, που υπο-
στηρίζεται από το χαμηλότερο κόστος 
χρηματοδότησης των τεσσάρων, μια 
αναλογία CET1 το 2026 16,5% (συμπερι-
λαμβανομένου 50% για πληρωμές μερι-
σμάτων εκείνο το έτος, σύμφωνα με τις 
εκτιμήσεις) και αναλογία NPE στο 2,4% 
(σε κάλυψη >100%). Θεωρεί ότι η Πειραι-
ώς είναι η πιο υποτιμημένη μετοχή στην 
κάλυψη των ελληνικών τραπεζών σε 
προσαρμοσμένη στην ανάπτυξη βάση. Η 
νέα τιμή-στόχος είναι €5,30 (€4,70 προ-
ηγουμένως) κάτι που συνεπάγεται άνο-
δο 35%

• Επαναλαμβάνει τη σύσταση Buy στην 
Εθνική, η οποία, σύμφωνα με τις εκτι-
μήσεις του οίκου έχει συνδυασμό για 
το 2026 ROTE της τάξης του 12%, CET1 
20,7% και δείκτη κάλυψης NPE πάνω 
από 100%. Στο 0,79x P/TBV'το 2025, η 
εταιρεία διαπραγματεύεται με έκπτωση 
(η τιμή-στόχος συνεπάγεται P/TBV'25E 
1,06x). Η νέα τιμή-στόχος είναι €10 (€8,9 
προηγουμένως), υποδηλώνοντας άνοδο 
περίπου 34%

• Υποβαθμίζει την Alpha σε Neutral (από 
Buy). Αναμένει ότι η Alpha θα δημιουρ-
γήσει ROTE της τάξης του 10% το 2026 
(και περίπου 12% σε προσαρμοσμένη 
βάση κεφαλαίου), CET1 περίπου 16,5% 
και αναλογία NPE 4%/3,2% (με ποσοστό 
κάλυψης 57%/68%) το 2025-2026. Το P/
TBV τo 2025 που υπονοείται από την τι-
μή-στόχο είναι 63x, το οποίο προβάλ-
λει στο ίδιο επίπεδο με τις τράπεζες στη 
ζώνη GEM. Η νέα τιμή-στόχος είναι €1,95 
(€2,11 προηγουμένως) και συνεπάγεται 
άνοδο περίπου 19%

Νικόλας Ταμπακόπουλος
nicolas@notice.gr

> GOLDMAN SACHS
ΝΕΕΣ ΤΙΜΕΣ-ΣΤΟΧΟΙ ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΛΛΗΝΙΚΕΣ ΤΡΑΠΕΖΕΣ  
- ΟΙ ΠΡΟΒΛΕΨΕΙΣ ΓΙΑ ΤΑ ΜΕΓΕΘΗ ΤΟΎΣ
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Σε λίγες ημέρες ξεκινάει το νέο fund του EOS 
Capital (EOS Hellenic Renaissance Fund II), 
ύψους €250 εκατ.
Αξίζει να αναφερθεί ότι η εταιρεία έχει λά-
βει έγκριση συμμετοχής από την Ελληνική 
Αναπτυξιακή Τράπεζα Επενδύσεων για ποσό 
€100 εκατ. και επίσης την πρόθεση συμμε-
τοχής από ιδιώτες για ποσό που κυμαίνεται 
γύρω στα €120 - €150 εκατ.
Σε σχέση με το πρώτο fund, το ticket των 
εταιρειών που μπαίνουν στο στόχαστρο του 
EHRF II μεγαλώνει αρκετά, φθάνοντας ακό-
μη και τα €100 εκατ.

Η ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΗ ΤΟΎ EHRF II
Η στρατηγική της εταιρείας περιλαμβάνει 
πλήρεις εξαγορές ή απόκτηση πλειοψηφικής 
συμμετοχής, είτε μόνη της, είτε σε συνεργα-
σία με άλλα funds, όπως είδαμε εξάλλου σε 
αρκετές περιπτώσεις και τα προηγούμενα 
χρόνια.
Θυμίζουμε ότι το fund ενδιαφέρεται για υγι-
είς εταιρείες με καλά μεγέθη, οι οποίες χα-
ρακτηρίζονται από εξωστρέφεια, είναι αντα-
γωνιστικές στο εξωτερικό και μπορούν να 
προσελκύσουν νέα κεφάλαια.
Ο κλάδος των Τροφίμων-Ποτών εξακολου-
θεί να αποτελεί προτεραιότητα για την EOS 
Capital και στο δεύτερο υπό διαχείριση fund, 
με ποσοστό που εκτιμάται να κινηθεί γύρω 
στο 50% του portfolio.
Παράλληλα, ενδιαφέρον υπάρχουν για εται-
ρείες με τεχνολογίες βιομηχανικών εφαρ-
μογών και υλικών, ενώ κινήσεις αναμένο-
νται και στον ταχέως αναπτυσσόμενο τομέα 
των logistics, χωρίς να αποκλείεται χτύπη-
μα και στο retail.

ΜΕΓΑΛΎΤΕΡΑ ΣΧΗΜΑΤΑ
Ειδικότερα σε ό,τι αφορά τον κλάδο Τροφί-
μων και Ποτών, ο senior partner της EOS 
Capital, Γιάννης Παπαδόπουλος, επισήμανε 
μιλώντας στο Delphi Economic Forum 2024 
ότι "παλαιότερα ήμασταν μια αγροτική οικο-
νομία, αλλά πλέον παράγουμε πολύ λιγότερα 
από αυτά που καταναλώνουμε", προσθέτο-
ντας ότι "χρειαζόμαστε μεγαλύτερα σχήμα-
τα. Να έχουν μεγαλύτερη κλίμακα και στρα-
τηγικές για να σταθούν στον ανταγωνισμό και 
να προσελκύσουν επενδυτές".

Σημειώθηκε, ακόμη, ότι ο συγκεκριμένος το-
μέας προσφέρει καλά περιθώρια κέρδους, 
ενώ δραστηριοποιούνται αρκετές εταιρείες 
οι οποίες χαρακτηρίζονται από καινοτομία, 
εξωστρέφεια και υψηλή ανταγωνιστικότητα.

ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ ΚΑΙ ΦΑΡΜΑΚΑ
Δεύτερος κλάδος υψηλού ενδιαφέροντος 
για το fund είναι η τεχνολογία, κλάδος όπου 
οι αποτιμήσεις "είναι σχετικά χαμηλότερες 
και δημιουργούν παράθυρο ευκαιρίας". Σε 
επενδυτικά σχήματα μπορεί να συμμετέχουν 
τράπεζες και εταιρείες fintech.
Και ο τομέας των φαρμακευτικών προϊό-
ντων και του healthcare παρουσιάζει ενδι-
αφέρον, όπως ανέφερε ο κ. Παπαδόπουλος, 
καθώς υπάρχουν πρωτοπόρες ελληνικές 
εταιρείες σε αρκετές αγορές, όπως π.χ. στο 
maternity, έναν τομέα υψηλής προστιθέμε-
νης αξίας, ο οποίος προσελκύει το ενδιαφέ-
ρον των επενδυτών.

SUSTAINABILITY
Τέλος, ο κ. Παπαδόπουλος ανέφερε στους 
βασικούς κλάδους εστίασης και την αγορά 
περιβάλλοντος-βιωσιμότητας. Ειδικότερα, το 
fund βλέπει ευκαιρίες σε τομείς όπως είναι 
η διαχείριση αποβλήτων/απορριμμάτων, η 
ανακύκλωση και ο τομέας κατασκευής υλι-

κών για εξοικονόμηση ενέργειας και αποδο-
τικότητα κτιρίων.

ΤΟ ΦΕΤΙΝΟ ΠΛΑΝΟ
Το αρχικό πλάνο για τη φετινή χρονιά περι-
λαμβάνει 2-3 νέες επενδύσεις και τουλάχι-
στον 2 exits, εκ των οποίων το ένα θα πραγ-
ματοποιηθεί άμεσα. Στο σημείο αυτό αξίζει 
να αναφέρουμε ότι ήδη τρέχουν οι διαδικα-
σίες αποεπένδυσης από την Μινέρβα, για την 
οποία υπάρχει ζωηρό ενδιαφέρον από Έλλη-
νες και ξένους επενδυτές.
Σύμφωνα με στελέχη της εταιρείας, τα προ-
ηγούμενα exits ήταν ιδιαίτερα επωφελή για 
τους συμμετέχοντες στο fund, προσφέροντας 
αποδόσεις "ακόμη και πάνω από δύο φορές 
τα χρήματα που επενδύσαμε".

FOLLOW ON ΕΠΕΝΔΎΣΕΙΣ
Το επόμενο διάστημα το fund θα πραγμα-
τοποιήσει δύο follow on επενδύσεις σε 
δύο εταιρείες στις οποίες ήδη έχει τοποθε-
τηθεί, και πιο συγκεκριμένα €5 εκατ. στην 
Agrifreda και €1,5 εκατ. στην Seagull.
Πέρυσι η EOS Capital επένδυσε:
• €10 εκατ. για το 33,11% της Medfrigo, 

η οποία δραστηριοποιείται στις αγορές 
του 3PL Logistics και της εσωτερικής 
διαμεταφοράς

• €15 εκατ. για το 35,21% της Eurolamp, η 
οποία δραστηριοποιείται στην αγορά συ-
στημάτων φωτισμού

• €10,76 εκατ. για το το 34,77% της εταιρεί-
ας εμφιάλωσης νερού Μεντεκίδης

Ήδη το fund έχει επενδύσει €112,56 εκατ. σε 
ελληνικές μικρομεσαίες επιχειρήσεις.

DATA (σε € χιλ.)
Πωλήσεις
2023: 1.832
2022: 2.506

Κέρδη προ φόρων
2023: 616

2022: 1.078
Κέρδη μετά από φόρους

2023: 466
2022: 825

Μάκης Αποστόλου
makis@notice.gr

> EOS CAPITAL
ΠΟΎ ΣΤΟΧΕΎΕΙ ΤΟ ΝΕΟ FUND ΤΩΝ €250 ΕΚΑΤ.  
- ΤΟ ΦΕΤΙΝΟ ΠΛΑΝΟ ΣΕ ΕΠΕΝΔΎΣΕΙΣ ΚΑΙ EXITS

Απόστολος Ταμβακάκης, πρόεδρος & CEO, 
EOS Capital
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> ENERGEAN
ΠΟΎ ΕΝΤΟΠΙΖΟΝΤΑΙ ΝΕΕΣ ΕΠΙΛΟΓΕΣ  
ΓΙΑ PROJECTS ΑΠΟΘΗΚΕΎΣΗΣ CO2

Με το project για τη δημιουργία της πρώ-
της αποθήκης CO2 στον Πρίνο να έχει μπει 
σε πορεία ωρίμανσης, η Energean βρίσκε-
ται ήδη σε διαδικασία αναζήτησης νέων αντί-
στοιχων ευκαιριών για την απανθρακοποί-
ηση της βιομηχανίας στην Ελλάδα και την 
ευρύτερη περιοχή.
Μιλώντας πριν λίγες ημέρες στο Οικονομικό 
Φόρουμ των Δελφών, η Δρ. Κατερίνα Σάρ-
δη, Managing Director & Country Manager 
της Energean στην Ελλάδα, τόνισε πως πρό-
κειται για μία λύση που είναι εφικτό να εφαρ-
μοστεί και σε άλλα παλαιά κοιτάσματα στην 
Μεσόγειο.

ΤΟ ΜΝΗΜΟΝΙΟ  
ΜΕ SCHLUMBERGER
Ήδη η εταιρεία έχει ξεκινήσει την αναζήτη-
ση τέτοιων λύσεων, καθώς πρόσφατα ανα-
κοινώθηκε η υπογραφή Μνημονίου Κατανό-
ησης (MoU) με την Schlumberger, μία από 
τις μεγαλύτερες εταιρείες παροχής τεχνικών 
υπηρεσιών στον τομέα της ενέργειας παγκο-
σμίως, για την προοπτική δημιουργίας μιας 

αλυσίδας αξίας για τη δέσμευση, μεταφορά, 
αποθήκευση και χρησιμοποίηση CO2 (CCUS) 
στην Αίγυπτο.
Μάλιστα, το project του Πρίνου αποτελεί 
σημείο αναφοράς στην Αίγυπτο και για την 
Shell, που έχει υπογράψει με την Energean 
MOU για συνεργασία στην απανθρακοποίη-
ση του μεγάλου τερματικού Υγροποιημένου 
Φυσικού Αερίου (LNG) Idku στην εν λόγω 
χώρα.

ΤΟ ΕΡΓΟ ΣΤΟΝ ΠΡΙΝΟ
Υπενθυμίζεται πως το έργο στον Πρίνο έχει 
ενταχθεί στην επίσημη λίστα των έργων κοι-
νού ενδιαφέροντος PCI (Important Projects 
of Common European Interest) και σύμφω-
να με τον προγραμματισμό της Energean η 
πρώτη φάση λειτουργίας του εκτιμάται στα 
τέλη του 2025 με δυνατότητα αποθήκευσης, 
1 εκατ. τόνων CO2 ετησίως.
Σε δεύτερη φάση, έως το 2027 - 2028, η δυ-
νατότητα αποθήκευσης θα ανέρχεται σε 2,5 
- 3 εκατ. τόνους CO2 ετησίως.  Παράλληλα, 
ο ΔΕΣΦΑ τρέχει project για τη διασύνδεση 

των βιομηχανιών στην Αττική, ώστε οι εκπο-
μπές CO2 να μεταφέρονται μέσω αγωγών σε 
Μονάδα Υγροποίησης και από εκεί με πλοία 
στον Πρίνο.  H επένδυση για το πρώτο στά-
διο υπολογίζεται σε €390 εκατ. ενώ μαζί με 
το project του ΔΕΣΦΑ ξεπεράσει το €1 δισ. 

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr

> ΜΕΓΑ
ΒΡΑΒΕΎΤΗΚΕ ΓΙΑ ΔΎΟ ΝΕΑ ΠΡΟΪΟΝΤΑ ΤΗΣ

Δύο νέα προϊόντα που σχεδίασε η ΜΕΓΑ 
βραβεύτηκαν πρόσφατα με το βραβείο "Προ-
ϊόν της Χρονιάς 2024", με γνώμονα, όπως 
αναφέρει η εταιρεία, "την καινοτομία τους 
και το όφελος που εξασφαλίζει για τον κατα-
ναλωτή, αλλά και για το περιβάλλον".

TΑ ΠΡΟΪΟΝΤΑ ΠΟΎ 
ΒΡΑΒΕΎΘΗΚΑΝ
• Εκπαιδευτικό κρεμοσάπουνο ΜΕΓΑ 

Hygiene KIDS, που αλλάζει χρώμα όταν 
τα χέρια έχουν καθαρίσει

• Σερβιετάκια EveryDay Natura, με σχεδι-
ασμό που σέβεται το περιβάλλον, χωρίς 
κανέναν συμβιβασμό στην ποιότητα

ΣΤΟΧΟΣ
Σύμφωνα με ανακοίνωση της εταιρείας, "οι 
παραπάνω διακρίσεις αποτελούν για την 
ΜΕΓΑ πολύ σημαντική επιβράβευση, κα-

θώς προέρχονται από τους ίδιους τους κα-
ταναλωτές, ενώ της δίνουν ισχυρό κίνητρο 
να συνεχίσει να επενδύει στην ελληνική και-

νοτομία, πιστή στο όραμά της για τη δημιουρ-
γία μίας ξεχωριστής πρότασης στην προσω-
πική υγιεινή".
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Μειωμένα κέρδη και κύκλο εργασιών πα-
ρουσίασε η Interwood το 2023, κάτι που 
οφείλεται σε:
• αύξηση του κόστους πρώτων υλών και 

ενεργειακού κόστους, που πίεσαν τα πε-
ριθώρια κέρδους

• αύξηση του κόστους μεταφοράς προϊό-
ντων, απόρροια των ανισορροπιών στις 
εφοδιαστικές αλυσίδες

• μείωση των πωλήσεων και περιορι-
σμένη πτώση της ζήτησης για τα προϊό-
ντα της

• αύξηση του κόστους προμηθειών

GUIDANCE ΓΙΑ 2024
Η διοίκηση αναμένει για φέτος μικρή αποκλι-
μάκωση σε ενεργειακό, πρώτες ύλες και με-
ταφορικό κόστος. Ωστόσο, το θετικό guidance 
για φέτος εξαρτάται σε απόλυτο βαθμό από 
τις αβεβαιότητες στις διεθνείς αγορές. Ειδι-
κά με την ένταση στη Μέση Ανατολή να κλι-
μακώνεται και τους φόβους για αναζωπύ-
ρωση του πληθωρισμού να επιστρέφουν, το 
θετικό guidance για την εταιρεία, όπως και 
για τις περισσότερες, μπορεί να ανατραπεί. 

ΠΟΎ ΟΦΕΙΛΕΤΑΙ Η ΠΡΟΒΛΕΨΗ 
ΓΙΑ ΑΎΞΗΜΕΝΟ ΤΖΙΡΟ
Η πρόβλεψη για αύξηση του τζίρου βασίζε-
ται, εκτός από την αποκλιμάκωση του κό-
στους και στους εξής λόγους:
• Σημαντικές επενδύσεις στον τουριστι-

κό κλάδο 
• Επενδύσεις στον κλάδο εστίασης
• Έναρξη των εργασιών στο Ελληνικό, το 

οποίο σύμφωνα με τις τρέχουσες εκτι-
μήσεις, αναμένεται να επηρεάσει θετικά 
και τις γειτονικές περιοχές

ΤΟ ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟ ΣΧΕΔΙΟ
Σε ό,τι αφορά το business plan, η εταιρεία:
• δίνει έμφαση στη διεύρυνση της προ-

ϊοντικής γκάμας με σύγχρονα προϊό-
ντα, που εκτιμάται ότι θα έχουν σημα-
ντική εμπορική πορεία και υψηλότερη 
μικτή κερδοφορία σε σχέση με τα παρα-
δοσιακά. Ενδεικτικά αναφέρεται η σύνα-
ψη συμφωνίας αντιπροσώπευσης με την 
εταιρεία Accsys για την προώθηση των 
προϊόντων της (Accoya & Tricoya) στην 

ελληνική αγορά, η οποία μαζί με άλ-
λες σχεδιαζόμενες εμπορικές ενέργειες 
εκτιμάται ότι μελλοντικά θα συμβάλλουν 
στην ενίσχυση της εικόνας της εταιρεί-
ας και στη διεύρυνση της πελατειακής 
της βάσης

• προγραμματίζει τη συμμετοχή της σε ση-
μαντικές εκθέσεις που θα διοργανωθούν 
το 2024, με στόχο την ενίσχυση της θέ-
σης της στην αγορά και την παρουσίαση 
του συνόλου της προϊοντικής της γκάμας

• διευρύνει τη συνεργασία της με τις αλυ-
σίδες DIY (Do it your self) και αξιολογεί 
το σύνολο των καναλιών διανομής στα 

οποία θα μπορούσε να διεισδύσει και να 
αυξήσει τόσο τον όγκο πωλήσεων, όσο 
και την κερδοφορία

• αναπτύσσει δράσεις με στόχο τη μεί-
ωση του λειτουργικού κόστους, συν-
δυάζοντας τη μείωση του ενεργειακού 
αποτυπώματος

• προγραμματίζει την εγκατάσταση Φ/Β 
μονάδας 500 kWh, στη στέγη της παρα-
γωγικής μονάδας της που θα λειτουρ-
γεί με τη διαδικασία συμψηφισμού (net 
metering) και η οποία αναμένεται να 
ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του 2024, 
συμβάλλοντας έκτοτε στη μείωση του 
κόστους παραγωγής

• σχεδιάζει τη σταδιακή αντικατάσταση 
των περονοφόρων ανυψωτικών μηχα-
νημάτων με νέα ηλεκτρικά

Νικόλας Ταμπακόπουλος
nicolas@notice.gr

> INTERWOOD
ΠΟΎ ΟΦΕΙΛΕΤΑΙ Η ΠΤΩΣΗ ΜΕΓΕΘΩΝ ΤΟΎ 2023  
- ΤΟ ΦΕΤΙΝΟ BUSINESS PLAN

mailto:nicolas%40notice.gr%20?subject=


10

> BOFA (Α' ΤΡΙΜΗΝΟ)
ΑΎΞΗΜΕΝΑ ΕΣΟΔΑ 
ΑΛΛΑ ΜΕΙΩΣΗ  
ΤΗΣ ΚΕΡΔΟΦΟΡΙΑΣ

Μείωση κερδοφορί-
ας κατέγραψε η Bank 
of America στο α’ τρί-
μηνο της τρέχουσας 
οικονομικής χρήσης, 
ως απόρροια της επι-
βράδυνσης που εμφάνισε το τμήμα κατανα-
λωτικών πιστώσεων αλλά και λόγω των 
υψηλών διαγραφών δανείων, ιδίων πιστω-
τικών καρτών. Ωστόσο, έσοδα και κέρδη ξε-
πέρασαν τις προσδοκίες των αναλυτών. Ει-
δικότερα, τα έσοδα ανήλθαν σε $25,98 δισ. 
Τα καθαρά έσοδα από τόκους μειώθηκαν 
κατά 3% και διαμορφώθηκαν στα $14 δισ., 
λόγω αύξησης του κόστους καταθέσεων και 
της μέτριας ενίσχυσης στις χορηγήσεις νέων 
δανείων. Παράλληλα, τα κέρδη του δεύτερου 
μεγαλύτερου πιστωτή των ΗΠΑ διαμορφώ-
θηκαν στα $6,7 δισ. δολάρια, $0,76 ανά μετο-
χή, έναντι $8,2 δισ. ή $0,94 το αντίστοιχο διά-
στημα της προηγούμενης χρήσης.

Μεγέθη που υπερέ-
βησαν κατά πολύ τις 
προβλέψεις παρου-
σίασε στο α' τρίμηνο 
η Morgan Stanley, 
ενώ είδε τις δρα-
στηριότητές της στην επενδυτική τραπεζική 
να ανακάμπτουν.
Ειδικότερα, ο τραπεζικός κολοσσός ανακοί-
νωσε καθαρά κέρδη ύψους $3,4 δισ., ή $2,02 
ανά μετοχή, το τρίμηνο που έληξε στις 31 
Μαρτίου, σημαντικά αυξημένα από τα $3 δισ. 
ή $1,70 ανά μετοχή έναν χρόνο νωρίτερα.
Παράλληλα, υπερέβη σημαντικά τη μέση 
εκτίμηση των αναλυτών, που προέβλεπαν 
μικρή κάμψη, στα $1,66 ανά μετοχή. Παράλ-
ληλα, ο τζίρος της Morgan Stanley αυξήθη-
κε στα $15,14 δισ., από τα $14,5 δισ. πέρυσι, 
ενώ η αγορά ανέμενε υποχώρηση στα επί-
πεδα των $14,41 δισ.

> MORGAN STANLEY
ΚΕΡΔΗ $3,4 ΔΙΣ. 
ΣΤΟ Α' ΤΡΙΜΗΝΟ

Γιάννης 
Καντώνιας, 
πρόεδρος 
& CEO, 
Βιοκαρπέτ

Αισιόδοξη είναι η διοίκηση της Βιοκαρπέτ 
για τις φετινές προοπτικές της εταιρείας, η 
οποία σημειώνει ότι η ολοκλήρωση της με-
ταφοράς όλης της παραγωγικής διαδικασίας 
της θυγατρικής ΕΞΑΛΚΟ στο Κουλούρι Λάρι-
σας στις αρχές Απριλίου, αναμένεται να φέ-
ρει σημαντικές οικονομίες κλίμακας και να 
βοηθήσει σημαντικά τα οικονομικά μεγέθη 
του ομίλου, από το β’ εξάμηνο του 2024 και 
κυρίως το 2025.
Όσον αφορά τις κτιριακές εγκαταστάσεις 
παραγωγής και αποθήκευσης της ΕΞΑΛΚΟ 
στην Νίκαια Λάρισας, αυτές θα αδειάσουν 
πλήρως μέχρι τα μέσα του 2024. Η διοίκηση 
του ομίλου με σκοπό να τα αξιοποιήσει, έχει 
ήδη συνάψει συμφωνητικά ενοικίασης, ώστε 
να φέρει επιπλέον έσοδα για την εταιρεία.

ΝΕΟ ΟΡΙΖΟΝΤΙΟ ΒΑΦΕΙΟ
Επίσης, το 2024 αναμένεται να τεθεί σε λει-
τουργία και το νέο οριζόντιο βαφείο, που έχει 
ήδη παραληφθεί και για το οποίο έχουν αρχί-
σει οι εργασίες εγκατάστασης. Η νέα γραμμή 
αναμένεται να αυξήσει την παραγωγή κατά 
3.500 τόνους ετησίως.

ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΑ
Τέλος, μέσα στο 2024 θα αρχίσουν και οι ερ-
γασίες για δύο νέους φωτοβολταϊκούς σταθ-
μούς, ένας της μητρικής και ο άλλος της θυ-
γατρικής ΕΞΑΛΚΟ, ισχύος 12MW, που θα 
έχουν ως αποτέλεσμα την 100% επάρκεια 
του ομίλου σε ηλεκτρική ενέργεια με χαμη-
λότερο κόστος.

ΘΕΤΙΚΟΙ ΚΑΙ ΑΡΝΗΤΙΚΟΙ 
ΠΑΡΑΓΟΝΤΕΣ
H μείωση του πληθωρισμού αναμένεται 

να έχει θετική επίδραση στα επιτόκια και 
κατ’ επέκταση στο κόστος χρηματοδότη-
σης του ομίλου. Από την άλλη πλευρά, ο 
πόλεμος στην Ουκρανία, ο πόλεμος στη 
λωρίδα της Γάζας, καθώς και τα προβλή-
ματα της ναυσιπλοΐας στην Ερυθρά θάλασ-
σα, μπορεί να οδηγήσουν σε νέο κύμα αύ-
ξησης των τιμών, κυρίως στην ενέργεια 
και τα καύσιμα.

DATA (σε € εκατ.)
Κύκλος εργασιών

2023: 209,99
2022: 231,22
2021: 187,29

EBITDA
2023: 20,04
2022: 21,88
2021: 14,84

Αποτέλεσμα προ φόρων
2023: 6,28

2022: 10,84
2021: 5,02

Η ΕΙΚΟΝΑ ΣΕ ΕΛΛΑΔΑ  
ΚΑΙ ΕΞΩΤΕΡΙΚΟ
Οι καθαρές πωλήσεις του ομίλου μειώθηκαν 
κατά 9%, ενώ οι εξαγωγές υποχώρησαν σε 
ποσοστό 20,17%, στα €108,31 εκατ. και απο-
τέλεσαν το 51,58% του συνολικού τζίρου. 
Στον αντίποδα οι πωλήσεις στην Ελλάδα αυ-
ξήθηκαν κατά 6,43%, στα €101,68 εκατ.
Το EBITDA μειώθηκε κατά 8%, ενώ στα επί-
πεδα του 40% υποχώρησε η τελική κερδο-
φορία του ομίλου.

Μάκης Αποστόλου
makis@notice.gr

> ΒΙΟΚΑΡΠΕΤ
ΠΩΣ Η ΜΕΤΑΦΟΡΑ ΤΗΣ ΠΑΡΑΓΩΓΙΚΗΣ 
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑΣ ΤΗΣ ΕΞΑΛΚΟ ΘΑ ΒΕΛΤΙΩΣΕΙ 
ΤΑ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ ΜΕΓΕΘΗ
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Μετά το θετικό 2023 η Orilina ετοιμάζεται για 
ανάπτυξη και το 2024, καθώς οι οιωνοί εί-
ναι ενθαρρυντικοί. Άγνωστος παράγοντας 
παραμένει η κρίση στην Μέση Ανατολή και 
κατά πόσο αυτή θα επηρεάσει τον πληθωρι-
σμό και θα οδηγήσει σε αναζωπύρωσή του.
Η διοίκηση, όπως αναφέρεται στην οικονο-
μική έκθεση της εταιρείας, στους θετικούς 
καταλύτες για το 2024 περιλαμβάνει τα εξής: 
• Ενθαρρυντικό για την τοπική κτηματαγο-

ρά είναι ότι η Ελλάδα, παρά το διεθνώς 
ασταθές περιβάλλον, πέτυχε 2,2% ανά-
πτυξη του ΑΕΠ (σύμφωνα με τις τελευ-
ταίες εκτιμήσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης) και εκτιμάται ανάπτυξη της τάξης 
του 2,3% για το 2024

• Οι πιθανές μειώσεις επιτοκίων από την 
ΕΚΤ αναμένεται να αποτελέσουν θετικό 
καταλύτη για την ευρωπαϊκή αγορά ακι-
νήτων, όταν αυτές υλοποιηθούν. Εν αντι-
θέσει, πάντως, με την περιρρέουσα ατμό-
σφαιρα των περισσότερων κτηματαγορών 
της Ευρώπης, το ενδιαφέρον από εγχώ-
ριους και ξένους επενδυτές για ελληνικά 
ακίνητα καταγράφεται έως τώρα ζωηρό

• Αναφορικά με τα εμπορικά ακίνητα, τα 
ικανοποιητικά ποσοστά πληρότητας των 
ποιοτικών εμπορικών ακινήτων που 
επικρατούν στην εγχώρια αγορά δεν 
αναμένεται να πληγούν μέσα στο έτος

• Τα καταστήματα τροφίμων και τα ποι-
οτικά γραφεία - τομείς που συνιστούν 
το βασικό κομμάτι του χαρτοφυλακί-
ου της εταιρείας - επιδεικνύουν αξιοση-
μείωτα επίπεδα μισθωτικών αξιών, κάτι 
που αντικατοπτρίζεται στα αποτελέσμα-
τα αναπροσαρμογής επενδυτικών ακινή-
των σε εύλογες αξίες

• Τα κτίρια του χαρτοφυλακίου είναι στην 
παρούσα φάση κατά 96% μισθωμένα, 
χωρίς καθυστερήσεις στις εισπράξεις 
μισθωμάτων. Τα υφιστάμενα μισθωτή-
ρια συμβόλαια παρέχουν πληθωριστι-
κή κάλυψη και η ετήσια απόδοση ενοι-
κίου (yield) των επενδυτικών κτιρίων σε 
λειτουργία (παραγωγή εισοδήματος) δι-
αμορφώθηκε, με βάση τις εκτιμηθείσες 
αξίες, σε 7%

• Σχετικά με τον ευρύτερο τομέα των οικι-
στικών ακινήτων, η πορεία του είναι σα-
φώς καλύτερη στη χώρα μας από την 

πλειονότητα των υπόλοιπων ευρωπαϊ-
κών αγορών

• Αναφορικά με το εξειδικευμένο (niche) 
οικιστικό κομμάτι στο οποίο η εται-
ρεία έχει παρουσία, την υπο-αγορά 
(submarket) των νεόδμητων υπερπο-
λυτελών κατοικιών κορυφαίων προδια-
γραφών και υψηλότατων εισοδημάτων, 
αξιοσημείωτη είναι η διεθνής αγοραστι-
κή ζήτηση σε στοχευμένες περιοχές των 
νοτίων προαστίων της Αττικής, τάση που 
δείχνει να συνεχίζει για το 2024

• Τα ετήσια προγράμματα επισκευών, συ-
ντηρήσεων και ενεργειακών αναβαθμί-
σεων των υφιστάμενων κτιριακών εγκα-
ταστάσεων της εταιρείας συνεχίστηκαν 
αδιάλειπτα κατά το τρέχον έτος. Το επί-
πεδο χρηματοοικονομικής μόχλευσης 
παραμένει ιδιαιτέρως χαμηλό, αφού 
έχουν έως σήμερα αντληθεί μόνο €15 
εκατ. τραπεζικού δανεισμού

ΤΑ ΔΎΟ PROJECTS
Για το υπόλοιπο του 2024, επενδυτικά η εται-
ρεία εστιάζει στις δύο αναπτύξεις της στην 
περιοχή του Ελληνικού, το οικιστικό συγκρό-
τημα και την ιδιωτική λέσχη. Η οικοδομική 
άδεια του οικιστικού συγκροτήματος εκδό-
θηκε τον Ιανουάριο του 2024 ενώ για το οι-
κόπεδο της ιδιωτικής λέσχης αναμένεται να 
εκδοθεί εντός του έτους.

Νικόλας Ταμπακόπουλος
nicolas@notice.gr

> ORILINA PROPERTIES
OΙ ΔΎΟ ΕΠΕΝΔΎΣΕΙΣ ΣΤΟ ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΚΑΙ ΤΟ ΦΕΤΙΝΟ GUIDANCE

Μάριος 
Αποστο-
λίνας, 
Διευθύνων 
Σύμβου-
λος, Orilina 
Properties

mailto:nicolas%40notice.gr%20?subject=
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> ΡΩΣΙΑ - ΚΙΝΑ
Ο ΜΕΤΑΜΦΙΕΣΜΕΝΟΣ ΣΕ SCRAP ΧΑΛΚΟΣ
ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΠΟΦΎΓΗ ΦΟΡΟΛΟΓΙΑΣ
Κινέζικες εταιρείες μεταμφιέζουν καινού-
ριες ράβδους χαλκού σε scrap, τις οποίες 
στη συνέχεια εμπορεύονται με την Russian 
Copper Company (RCC), προκειμένου να 
αποφύγουν φόρους αλλά και επιπτώσεις από 
τις δυτικές κυρώσες, σύμφωνα με αποκάλυ-
ψη του Reuters, το οποίο επικαλείται τρεις 
πηγές που γνωρίζουν το ζήτημα. 
Σύμφωνα με το ρεπορτάζ, ο χαλκός τεμαχί-
ζεται στην απομακρυσμένη περιοχή Σιντζι-
άνγκ από μεσάζοντες, προκειμένου να εί-
ναι δύσκολη η διάκριση από το scrap. Με 
τον τρόπο αυτό εξαγωγείς και εισαγωγείς να 
επωφελούνται από τις διαφορές στους δα-
σμούς μεταξύ του scrap και του μετάλλου.
Η φορολογία της Ρωσίας για τις εξαγω-
γές ράβδων χαλκών ήταν 7% τον Δεκέμ-
βριο, χαμηλότερη από τη φορολογία 10% για 
το scrap. Αντίστοιχα, οι εισαγωγές ράβδων 
χαλκού στην Κίνα φορολογούνται με 4%, ενώ 
δεν υπάρχει δασμός στις εισαγωγές ρωσι-
κού scrap.

ΟΙ ΚΎΡΩΣΕΙΣ
Θεωρητικά, δεν υπάρχουν νομικά προσκόμ-
ματα,  στο πλαίσιο των δυτικών κυρώσεων, 
που να εμποδίζουν την Κίνα να αγοράζει μέ-
ταλλο από ρωσικές εταιρείες. Ωστόσο, κι-
νεζικές εταιρείες ανησυχούν για απώλειες 
στην εξαγωγική τους δραστηριότητα, σε πε-
ρίπτωση που διαπιστωθεί ότι συνεργάζονται 
με ρωσικές. 
Οι κυρώσεις μπορεί, επίσης, να συνεπάγο-
νται δυσκολίες στη διεκπεραίωση πληρω-
μών και στον δανεισμό χρημάτων. 

ΑΠΟΚΛΙΣΗ ΣΤΟΙΧΕΙΩΝ
Οι πωλήσεις νέου μετάλλου μεταμφιεσμέ-
νου ως scrap, που ξεκίνησαν τον Δεκέμβριο, 
αντικατοπτρίζονται στην απόκλιση μεταξύ κι-
νεζικών και ρωσικών στοιχείων. Τα κινεζι-
κά τελωνειακά στοιχεία έδειξαν ότι η Κίνα 
αγόρασε σημαντικά περισσότερο scrap χαλ-
κού από την Ρωσία από τον Δεκέμβριο, ενώ 
τα ρωσικά στοιχεία που εξέτασε το Reuters 
έδειξαν ότι η ποσότητα του scrap που εξήχθη 
στην Κίνα ήταν αμελητέα. 
Τον περασμένο Δεκέμβριο, σύμφωνα με 
πάροχο εμπορικών δεδομένων, κινεζικές 
εταιρείες πραγματοποίησαν συνολικά πέντε 

αγορές προϊόντων με την ένδειξη “ράβδος 
χαλκού” από το εργοστάσιο της RCC στην πε-
ριοχή των Ουραλίων. Οι αγορές που πραγ-
ματοποιήθηκαν από μια οντότητα με έδρα 
τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, με το όνομα 
Modern Commodity Trading DMCC, απέφε-
ραν έσοδα ύψους περίπου $65 εκατ.
Τον Δεκέμβριο του 2023, οι κινεζικές εισα-

γωγές scrap χαλκού από την Ρωσία αυξήθη-
καν σημαντικά. Το μεγαλύτερο μέρος αυτών, 
το 97% ή 6.434 μετρικοί τόνοι, ήρθε μέσω των 
συνόρων Alashankou στην Σιντζιάνγκ.
Τα ρωσικά στοιχεία έδειξαν αναντιστοιχία, 
καθώς ανέφεραν πωλήσεις μόλις 73 τόνων 
χαλκού scrap στην Κίνα τον ίδιο μήνα.
Το 2021 και το 2022, κατά μέσο όρο 95,3 τόνοι 
και 125 τόνοι ρωσικού χαλκού scrap πωλού-
νταν στην Κίνα κάθε μήνα. Ο όγκος αυξήθηκε 
απότομα τους τελευταίους μήνες, με τις μη-
νιαίες εισαγωγές να φτάνουν τους 11.599 τό-
νους μέχρι τον Φεβρουάριο του 2024.
Ενώ τα ρωσικά στοιχεία έδειξαν ελάχιστες 
εξαγωγές scrap, τον Δεκέμβριο σημειώθη-
κε ξαφνική αύξηση των εξαγωγών συρμα-
τόσχοινων χαλκού.
Σύμφωνα με τα στοιχεία που επικαλείται το 
Reuters, η “Kyshtym Copper Electrolyte 
Plant JSC”, εργοστάσιο που διαχειρίζεται η 
RCC, παρέδωσε 8.041 τόνους συρματόσχοι-
νων χαλκού στην Κίνα μέσω του Alashankou 
στην Σιντζιάνγκ τον Δεκέμβριο, σε σύγκριση 
με μόλις 1.618 τόνους τον Νοέμβριο.

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr

Πηγή: Reuters



Από τη Στέλλα Αυγουστάκη, stella@notice.gr
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> SUPERDRY

ΑΠΟΧΩΡΕΙ ΑΠΟ ΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ  
ΤΟΎ ΛΟΝΔΙΝΟΎ
Την αποχώρησή της από το Χρηματιστήριο 
του Λονδίνου προετοιμάζει η Superdry, προ-
χωρώντας παράλληλα και σε ριζικό ανασχη-
ματισμό των λειτουργιών της.

ΣΧΕΔΙΟ ΑΝΑΔΙΑΡΘΡΩΣΗΣ
Οι χρηματοοικονομικές εταιρείες Hilco 
Capital και Bantry Bay Capital συμφώνη-
σαν στο σχέδιο αναδιάρθρωσης, το οποίο 
θα θέσει την επιχείρηση "σε σωστή βάση 
για να εξασφαλίσει τη μακροπρόθεσμη 
της λειτουργία της, μετά από μια περίο-
δο πρωτοφανών προκλήσεων", δήλωσε 
ο ιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος της, 
Julian Dunkerton.

ΣΤΟ ΤΡΑΠΕΖΙ ΚΑΙ Η ΠΤΩΧΕΎΣΗ
Η Superdry προειδοποίησε ότι εάν η πρότα-
σή της, η οποία δεν επηρεάζει τους προμη-
θευτές ή τους ιδιοκτήτες εκτός του Ηνωμέ-
νου Βασιλείου, δεν προχωρήσει, δεν θα έχει 

άλλη επιλογή από το να εξετάσει την ένταξη 
της σε καθεστώς πτώχευσης.
Αξίζει να αναφερθεί ότι η μετοχή της 
Superdry τον τελευταίο χρόνο έχει υποχω-
ρήσει κατά 94%.

Julian Dunkerton, CEO, Superdry PLC
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